法律硕士 专业学位研究生培养方案
Master in Law
代码 : 0351
Discipline code:0351
一、学科概况与研究方向
江苏大学法学院设有法律硕士专业学位研究生项目，该项目旨在培养满足与中国经济社会交往事务相关的、具有较强法律职业能力、较高职业素养的实务型、高层次法律人才。该项目为两年制的英文授课项目，学习重点为中国民商事法律以及国际经济法。项目课程包括一年的校内授课，同时也涵盖了一年的法律实践和学位论文写作。江苏大学法律硕士专业学位项目将为海外学生提供一个熟悉掌握中国法律制度和中国文化的最佳途径。

 Discipline overview and research directions
The School of Law offers Master in Law. It aims to foster the potential advanced specialists who can meet the needs of China as well as other countries.

The Master Degree Program in Law focuses on: Chinese Law, Civil law, Business law, Administrative law, Criminal law, Foreign law, Legal institution of countries with Common Law tradition, Legal institution of countries with Civil Law tradition, International Economic Law.
二、培养目标
该学位旨在将学生培养成为具备在法学专业领域提出并开展创新型研究能力和应用能力的高级法律专业人才。为达成培养总目标，学生必须在两年学习过程中完成以下任务：

1.养成正确的人生观与价值观，良好的道德品质，严谨的学习作风，强烈进取心与开创精神；应当具备包容、认知和适应文化多样性的意识、知识、态度和技能，能够在不同民族、社会和国家之间的相互尊重、理解和团结中发挥作用。

2.牢固掌握法律领域基本理论、专业知识、实践技能，深刻洞悉专业发展进程与研究前沿，具备科研论文写作能力；具备在专业领域中以及法律相关领域开展教学、调研和科研的能力，深刻了解法律领域相关理论、技能以及方法，对于专业或科学的法律研究方法形成新的见解。

Training objectives

Goal of the major is to improve the student’s ability to initiate and carry out a novel research project in the areas relevant to Chinese Law, Foreign Law or International law, aiming to make the student the expert in one field of the law.

In order to achieve the goal of achieve the goal of this major, following objectives are to be accomplished by the time the candidate completes the 2 years courses.  

A. With correct outlook on life and values, good moral character, strict style of study, strong sense of enterprise and pioneering spirit. The consciousness, knowledge, attitude and skills of tolerance, cognition and adaptation to cultural diversity, and be able to play a role in mutual respect, understanding and solidarity among different peoples, societies and countries.
B. With firm grasp of the basis theory of law, professional knowledge and practical skill, professional development and frontiers; being competent of reading and writing studying papers; with the ability to independently carry out scientific research work, being competent in the specialized field of teaching, research, and law-related enterprise survey; with a better understand of the theories, techniques, and methods in the field of Chinese Law, Foreign Law and International Law.

三、培养方式、学习年限及学分要求
学制两年。学习年限两年到五年。法律硕士学生必须取得23个学分，其中学位课不少于15个学分。另外需完成实践课程为9个学分。通常要在第一年完成23个学分。剩余一年为法律实践、完成论文进行论文答辩的时间。

培养方式：注重案例教学、实践训练，培养学生理论联系实际、解决实际法律问题的能力，通过课程教学、实践必修环节训练和学位论文撰写，加强学生法律职业伦理和职业能力的培养。

Training modes and the duration of study. Credit requirements
The term of studying is two to five years. The graduate students for master in laws are required to accomplish at least 23 course credits which should be earned from the courses you will take, and the credits for degree courses should be more than 15, The completion of 23 credits-courses is usually within one year, while the additional 1 year is used to complete the dissertation research and oral examination of the thesis. In addition, 9 credits are required to complete the practical course.

Training methods: case teaching and practical training, cultivate students' ability to integrate theory with practice and solve practical legal problems, and strengthen the cultivation of students' legal professional ethics and professional ability through curriculum teaching, practical mandatory training and degree thesis writing.

四、课程学分
Curriculum 
	Course Category

课程类别
	Course Name

课程名称
	Credit

学分
	Term

学期(Spring/Autumn)
	School by which

Courses opened

开课学院
	type of the course

课程性质
	Remark

备注

	Degree courses

学位课
	Public degree course

公共学位课
	Integrated Chinese

综合汉语
	4
	Autumn
	Language & Culture Center

语言文化中心
	
	Compulsory

必修

	
	
	Overview of China

中国概况
	3
	Autumn
	OEC
	
	

	
	Basic Theory Course

基础理论课
	中国法导论

Introduction to Chinese Law
	2
	Autumn
	法学院

Law School
	全英文课程

English taught course
	At least 4 credits

至少4学分

	
	
	民法

Civil Law
	2
	Autumn
	法学院

Law School
	全英文课程

English taught course
	

	
	
	刑法

General Part of Criminal Law
	2
	Autumn
	法学院

Law School
	全英文课程

English taught course
	

	
	Core Specialized Degree Courses

核心专业学位课
	合同法

Contract Law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	全英文课程

English taught course
	At least4 credits

至少4学分

	
	
	中国商法

Chinese Commercial Law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	全英文课程

English taught course
	

	
	
	国际经济法

International Economic Law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	全英文课程

English taught course
	

	Non-degree course

非学位课
	Specialized Elective Courses

专业选修课
	财产法
Real Property Law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	双语课程

Bilingual course
	At least 8 credits

至少8学分

	
	
	程序法

Procedure Law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	双语课程

Bilingual course
	

	
	
	知识产权法
Intellectual property law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	双语课程

Bilingual course
	

	
	
	劳动法

Labor Law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	双语课程

Bilingual course
	

	
	
	比较法

Comparative Law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	双语课程

Bilingual course
	

	
	
	经济法
Economic law
	2
	Autumn
	法学院

Law School
	双语课程

Bilingual course
	

	
	
	侵权法

Tort Law
	2
	Spring
	法学院

Law School
	双语课程

Bilingual course
	

	
	Public Elective

Courses

公共选修课
	All graduate programs in all disciplines throughout the school

全校所有学科的全部研究生课程
	Optional

任选


五、实践学分要求
1.学术活动（2学分）

研究生必须参加10次以上学术报告活动，包括学校组织的“学术道德规范讲座”和国内外知名专家学者的专题讲座、学术报告、研究生论坛等学术研讨活动。

2.专题研讨（1学分）

研究生在学期间必须在学科范围内公开进行不得少于1次的文献研读交流、学术研究进展汇报和专题研讨汇报，倡导研究生跨学科研讨。

活动后必须形成完整的学术报告，由学科或导师负责考核。

3.实践环节（6学分）

研究生需要参与专业教学实践，内容包括司法机构实习，案例分析报告撰写，以上工作内容完成时间在6个月左右。实践过程将由任课老师进行评价，研究生同时还需要参加研讨会以及专家论坛，如果可能的话还需要参与社会调查活动。具体详见《江苏大学法学院法学专业实践教学培养方案》）。

Practice credit requirements

Graduate students are required to participate in the professional teaching practice, including the guidance of undergraduate learning, writing case analysis reports and homework to complete at least 60-70 hours of work. (2 credits)The practice process will be reviewed by the teachers in charge of teaching. The graduate students are also required to attend related seminars and experts forum (2 credit), and if possible, to participate in social investigation, including 6 months of judicial practice (6 credits).
六、学位论文与学位授予
学位论文是衡量研究生培养质量和学术水平的主要标志。法律硕士学位论文形式为案例研究型论文或实证研究型论文。论文写作应有较充分的时间，连续投入工作的时间不应少于3个月，应经过选题、开题、写作、初稿、定稿等几个阶段。论文写作应当规范，论文字数应在20000字以上。

1. 研究题目：对研究主题进行简介明晰且具体的概括，标题应当是研究内容的核心总结。

2. 研究目标：论文应该对研究任务进行清晰完整且具有逻辑性的阐述。

3. 研究综述：已有研究与展望，对以往研究进行简单的概括，要大量引用重要的和最新的文献，说明该问题最新的研究进展以及其他一些必须的信息。这部分内容是对已发表的学术成果进行总结性回顾。

4. 研究方法： 应当详细指出项目相关的研究方法。如果涉及到理论研究，则必须对基本模型进行描述。如果涉及到实证研究，则并注明相关的数据来源。

5. 参考文献：列出与研究相关最新最重要的参考文献。

Dissertation and degree requirements 

The thesis is the main symbol to measure the quality and academic level of graduate students. The form of the thesis should be case study or empirical research. The students should have sufficient time to work on dissertation. The working time should not be less than 3 months, and should go through several stages, such as selecting topics, opening questions, writing, first draft, final draft, etc. The dissertation should be standardized, and the number of words of the paper should be 20000 words.
Guide for thesis and dissertation research proposal and plan of study

TITLE: A brief, clear, specific designation of the subject of the research. The title, used by itself, should give a good indication of the project.

OBJECTIVES: A clear, complete, and logically arranged statement of specific objectives of the project. If several objectives are proposed, they must be closely related. List them as 1, 2, 3, etc.

JUSTIFICATION: Should present the motivation and importance of the research.

PREVIOUS WORK AND PRESENT OUTLOOK: A brief summary covering pertinent previous research on the problem, citing important and recent publications, the status of current research, and additional information needed, to which the project is expected to contribute. This review will help to determine work already accomplished.

PROCEDURE: A statement of essential work plans and methods to be used to attain each of the stated objectives. The procedure should correspond with objectives, and follow the same order. Phases of the work to be undertaken should be designated. 
RESEARCH METHOD: should specify the research method of the project, if the theoretical analysis is conducted, the basic model description should be given, if the empirical study is conducted, the possible source of data should be indicated.
PROBABLE DURATION: An estimate of the maximum time likely to be required to complete research and publish results. 

LITERATURE CITED: List important and recent publications involving this field of work.

八、其他要求
研究生必须第二学期结束以前开始论文写作工作，在第三学期末将会针对论文写作开展中期检查活动。其余注意事项参见江苏大学海外学院、研究生院公告。在第二学期末，研究生须在第二学期末向指导委员会提交研究申请书与学习计划，同时还需要根据研究生培养计划完成课程清单，同时由研究生本人申请要求指导委员会对其研究进行一次会议讨论。

研究生在学期间应积极撰写学术论文，获取一定的科研成果，具体要求详见《江苏大学关于研究生在学期间发表学术论文的规定》和各学院学位评定分委员会的相关要求。

Other Requirements 

Graduate students are required to initiate their thesis study projects prior to the end of the second semester. The medium-term examination for thesis study is scheduled at the end of third semester. Other following important schedules relevant to your graduate study could be found from the Overseas Education College (OEC) at Jiangsu University. In general, a Master’s student is required to have a research proposal and a plan of study accepted by his or her Graduate Advisory Committee by the end of the second semester of study. A list of completed courses and those proposed to meet school requirements should also be prepared. A meeting of the Advisory Committee should be convened by the student to discuss his/her proposal and course work.
附、需阅读的主要经典著作和专业学术期刊目录
Appendix: Catalogue of professional journals to be read 

一、主要经典著作
Main Classic works 

1．
Hart, H. L. A. The Concept of Law. OUP Oxford, 2012.

2．
Zhang, Mo. Chinese Contract Law: Theory and Practice. BRILL, 2006. .

3．
Li, Xiang, and Jigang Jin. Concise Chinese Tort Laws. Vol. 1. Springer, 2014.

4．
Zweigert, Konrad, and Hein Kötz. Introduction to comparative law. Oxford University Press, USA, 1992.

5．
Zhang, Xiaoyang. Chinese Civil Law for Business. Open University of Hong Kong Press, 2013. 

6．
Bu, Yuanshi, ed. Chinese Civil Law: A Handbook. Bloomsbury Publishing, 2013.

7．
Honnold, John, and Harry M. Flechtner. Uniform law for international sales under the 1980 United Nations Convention. Kluwer law international, 2009

二、主要外文专业学术期刊
Major foreign academic journals 
1. Chinese Law & Government
2. International & Comparative Law Quarterly

3. American Journal of Comparative Law

4. Tulane Law Review

5. Harvard Law Review
6. Law and Philosophy.
7. California Law Review
8. American Business Law Journal.
9. American Journal of Criminal Justice
10. Ecology Law Quarterly.
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